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Květen – Máj – lásky čas 
Jaro je konečně tady! Opět nastává čas, kdy nás 

ráno z postelí vyhání křik rozradostněných zástupců ptačí 
říše, či klapání zobáků našich čápů a při odchodu 
z domova se již nemusíme balit do huňatých svetrů, 
kožichů a zimních bund. Jaro ukazuje svoji zázračnou 
sílu a každá žilka v našem těle hraje. Máme chuť otevřít 
se celému světu, darovat své srdce a všechny obejmout. 
 Sluneční paprsky sledují krásné a ladné křivky 
odhalených ženských nohou a zapaluje ohníčky v očích 
mužů. Zajímavé je, že takový zájem o opačné pohlaví 

narůstá právě v tomto období. Položili jste si otázku proč? Jistě, již klasik kdysi 
napsal: „Byl pozdní večer – první máj – večerní máj – byl lásky čas“. Otázkou nadále 
ale zůstává to, proč zrovna květen? Že by na nás a naše city měl vliv právě sluneční 
svit se svojí zázračnou životodárnou energií? Něco na tom pravdy bude, kdy po zimě a 
vyčerpávající tmě jsme postaveni před lesk, záři, vůně, krásu, kterou vlastně nabízí 
jaro. Nebo že by šlo o pomyslnou obranu proti jarní únavě? Ať již si pro své spády 
najdeme jakékoliv vysvětlení, každopádně jde o velice příjemnou záležitost. 

O květnu se říká, že děti narozené či počaté          
v tomto měsíci jsou dětmi lásky, na stranu druhou, když 
se podíváte na sňatky uzavřené v tomto měsíci, zjistíte, že 
je jich velice málo. Pořád mezi lidmi panuje pověra, že 
bývají nešťastné. Ale pověry jsou jedna věc a realita 
druhá. Prožijte ten máj s někým, Vám blízkým. Pokud 
hledáte, přeji, ať najdete, a nenechávejte si darování či 
příjímání lásky pouze na jeden měsíc, vždyť jde                 
o záležitost, kterou nelze spoutat, omezit, zařadit, či 
zkrotit. 

-red- 
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Usnesení z 18. zasedání zastupitelstva 
Obce Černá v Pošumaví, konaného dne 28. 4. 2008 
Zastupitelstvo obce: 
A) Schvaluje: 
1. Celoroční hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 
2007 včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2007 s výhradou nedostatků uvedených ve 
Zprávě o výsledku hospodaření za rok 2007         a přijímá tato opatření: 

a. splátky dlouhodobých přijatých prostředků budou ve schváleném rozpočtu 
    dále uváděny jako další položka financování (třída 8), 
b. technická zhodnocení hmotného majetku, která nepřesahují 40 tis. Kč, 
    budou účtována na položku 5137 (malé technické zhodnocení). 

2. Odprodej pozemku p.č. 266/4 o výměře 238 m2 v k.ú. Černá v Pošumaví        
Karlovi a Jaroslavě Weissovým z Č. Budějovic za cenu 100,- Kč/m2 a náklady              
s prodejem spojené. 
3. Odprodej pozemku p.č. 1060/25 o výměře1577 m2 v k.ú. Černá v Pošumaví-
Muckov Lucii a Tomášovi Traxlovým z Černé v Pošumaví za cenu 200,-Kč/m2           
a náklady s prodejem spojené s tím, že kupující jsou povinni na parcele č. 1060/25 
v k.ú. Černá v Pošumaví zbudovat rodinný dům nebo objekt občanské vybavenosti ve 
smyslu Vyhl. č.137/1998 Sb. a tento ve lhůtě nejpozději do 7-mi let ode dne podpisu 
kupní smlouvy zapsat do příslušného katastru nemovitostí. K parcele č. 1060/25 bude 
současně s jejím prodejem zřízeno ve prospěch obce Černá v Pošumaví věcné právo 
předkupní za  budoucí kupní cenu 200,-Kč/1m2 a to na dobu určitou do dne provedení 
zápisu budovy na parcele č. 1060/25 v k.ú. Černá v Pošumaví zbudované. Dále dle 
podmínek kupní smlouvy. 
4. Prodej pozemku p.č. 372/109 o výměře 39 m2 (dle GP č. 1526-95/2008)               
v k.ú Černá v Pošumaví-Jestřábí panu Ing. Zdeňku Čermákovi z Černé v Pošumaví – 
Jestřábí, a to za cenu 350,- Kč/m2 a náklady s prodejem spojené. 
5. Prodej parcely č. 49/1 v k.ú. Černá v Pošumaví obec Černá v Pošumaví o výměře 
1238m2 manželům Janu a Simoně Čadkovým za kupní cenu 1.000,-Kč/1m2 a náklady 
s prodejem spojené s tím, že kupující jsou povinni na parcele č. 49/1               
v k.ú. Černá v Pošumaví zbudovat rodinný dům nebo objekt občanské vybavenosti ve 
smyslu Vyhl. č.137/1998 Sb. a tento ve lhůtě nejpozději do 7-mi let ode dne podpisu 
kupní smlouvy zapsat do příslušného katastru nemovitostí. K parcele č. 49/1 bude 
současně s jejím prodejem zřízeno ve prospěch obce Černá v Pošumaví věcné právo 
předkupní za  budoucí kupní cenu 1.000,-Kč/1m2 a to na dobu určitou do dne 
provedení zápisu budovy na parcele č. 49/1 v k.ú. Černá v Pošumaví zbudované. Dále 
dle podmínek kupní smlouvy. 
6. Zveřejnění záměru odprodat pozemky p.č. 32/28 a 35/2 v k.ú. Černá v Pošumaví. 
7. Příspěvek Základní organizaci Českého svazu včelařů Horní Planá ve výši               
4.000,- Kč na úhradu nákladů spojených s léčením včelstev. 
8. Příspěvek firmě Miroslav Kutlák MARK KUPF, Hořice na Šumavě ve výši      
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9.080,- Kč na provoz pojízdné prodejny pro rok 2008, zajišťující zásobování 
základními potravinami osady Mokrá, Muckov a Bližná. 
9. Přijetí daru od Jihočeského kraje, a to pozemky p.č. 1501/7, 1501/8, 1501/9, 1503/8 
a 1503/9 v k.ú. Černá v Pošumaví (dle GP č. 1506-13/2008) o celkové výměře 
1295m2. 
 
B) Revokuje: 
1. Usnesení ze 17. zasedání zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 30. 3. 2008 
v bodě A) 4. 
2. Usnesení z 15. zasedání zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 28. 1. 2008 
v bodě A) 8. 

Z vyprávění Františka Novotného 
(druhá a závěrečná část) 

„Velmi rád jsem měl a mám ovocné stromy. Zapisoval jsem si kolik kterých 
stromů je u každého stavení. Koupil jsem si 50 litrovou stříkačku, Lang mi sehnal 
postřikovou jíchu a zadarmo jsem všechny stromy ošetřoval. Velmi se tu dařilo 
jabloním, třešním, švestkám, ale i hrušním. Celkem bylo těch stromů více jak 300        
a jejich plody byly výborné chuti. Ale lidé ty stromy spíše káceli a nové nevysazovali. 
 Rád jsem i fotografoval. Měl jsem dva fotopřístroje a při každé příležitosti 
jsem dělal snímky. Před barákem jsem postavil dětem velkou houpačku a tak, když šly 
děti ze školy, měli o vyražení postaráno. Dnešní čtyřicátníky vidím jak na dlani jak 
kráčí do školy i domů. Před barákem jsem měl i velikou ohradu, ve které jsem choval 
kolem 80 kachen. Máma zas měla na starosti sběrnu mléka, kam přinášeli hospodáři 
mléko a tržili za něj dost velké peníze. 
 Místní správní komise sídlila nejprve v baráčku, kde nyní bydlí Petr Morong. 
Nejdříve se však schůze dělaly ve škole, ale ta potom musela začít fungovat a tak se 
odstěhovali. Pak se MSK zrušila a baráček se dal do užívání. První v něm bydlel 
nějaký účetní, svobodný, měl připravené peníze na výplatu a do rána se mu ztratily. 
Nevím, jestli je někdo ukradl nebo on sám zašantročil. 
 Když měla začít škola, bylo nutno uvážit, kdo bude chodit do Muckova a kdo 
na Pláničku. Došlo tedy k rozdělení a od obchodu v Muckově, z kovárny, z Vyžboha   
a Jamu chodili děti do Pláničky a z Kramolína, Emrů, Hostinné Lhoty a zbytku 
Muckova se chodilo do školy zde. 
 Na Kramolíně tehdy bydlel Dirner, dva Kubincové a Sojka a na Vyžbohách 
Petr Řezníček a Pospíšil. Ve škole učila asi 12 let učitelka Filípková, vedla si               
i kroniku, ale nikdo o ní nic neví. 
 V roce 1949 vzniklo v Muckově Jednotné zemědělské družstvo (JZD). Při 
zakládání se nám moc do družstva nechtělo, vždyť jsme se pomalu začínali stavět na 
nohy a tak vznikalo plno hádek a svárů. Dost jsem se narozčiloval, ale nakonec jsem 
musel uznat, že už na to sám nestačím. Žena už mi odešla a já měl na starosti 3 koně,    
8 krav, 2 prasnice, 8 velkých prasat a spoustu drůbeže. A tak se nakonec JZD založilo      
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a ozimy jsme již seli společně. Strojní traktorová stanice z Mokré nám však dost 
pomohla. Přesto nám to moc nešlo, byli jsme zvyklí na svoje, každý zde byl z jiného 
koutu republiky a najednou máme dělat dohromady. A tak se to všelijak šidilo, kradlo 
se, jen aby měl každý co nejvíce pro sebe. Založili jsme společnou drůbežárnu, každý 
musel dát ze svého 5 slepic, ale slepice postupně mizely, vejce mizela, krmení mizelo, 
vagon kukuřice určený pro prasečák rovněž zmizel. Prostě nebylo to k tomu. 
 Předsedu družstva zde dělal Lang, agronoma Štefan Řezníček a já jsem dělal 
zootechnika. Vydrželo to jen dva roky a pak nutně muselo dojít ke krachu. Nastalo 
vyšetřování a nakonec došlo k trestním sankcím. Lang a Řezníček byli zavřeni             
a potom vystěhováni na Olšov. Já jsem dostal podmínku. V práci jsme však museli 
pokračovat, předsedu JZD dělal Mára a zdálo se, že se situace začíná zlepšovat. 
Dokonce jsme postupně dobírali i poměrně slušné peníze. 
 Na podzim roku 1953 přijel na Muckov jakýsi Wuršl ze statku a povídá:        
„Tak hošánkové, přišli jsme vás převzít, JZD končí, bude tady statek.“ Byli jsme 
náležitě rozčíleni, teď když se konečně začíná práce dařit, tak se máme znovu rozejít? 
Nikomu se nechtělo, ale zase se nedalo nic dělat, statek nás převzal a Wuršl se zde stal 
prvním správcem. 
 Během celého trvání statku až do příchodu Františka Kokrdy se na Muckově 
vystřídalo 22 správců. Někteří tomu ale vůbec nerozuměli, např. nějaký Kuruc, který 
hned vyhrožoval ministerstvem a přitom sám chodil po lidech, kde by co dobrého 
snědl, mnoho věcí nasliboval a nic nesplnil. Toho zde lidé rádi neměli. Pak třeba Jirka 
Blažek za ředitelování Burdy, to byl člověk, který měl moc rád koně, vychloubal se 
tím, jak dokonale jim rozumí a pak jednou hnal hřebnou kobylku ustájenou u starých 
Pekárků do Černé a zpět. Přijel s ní, byla celá pod pěnou, no a ráno se narodilo hříbě. 
 Dále zde byli správci Štěpányi, Zajac, Stronček a další. Později zde dělal 
správce i Josef Janutka, dělal jsem mu mechanizátora, ten zase hodně dělal do 
doktořiny, však jí také studoval, léčil zde téměř všechny lidi pomalu jako doktor.        
A pak přišel Kokrda a Václav Růžička, pak jsme se sloučili s Frymburkem, přišel Jan 
Šerban, ale to už je přítomnost. 

Ale abych se vrátil k Němcům. Už dlouhý čas věděli, že po z jejich strany 
prohrané válce, budou muset odejít. Mnoho věcí si tedy poschovávali do různých 
jednoduchých, ale mnohdy důmyslných skrýší. Když jsme sem přišli, tak jsme pak po 
odsunu na mnohé úkryty narazili. Bylo zde nalezeno poměrně mnoho zbraní, munice, 
chomouty, brány, dokonce motocykl. V konvích bylo ukryto zrnkové kafe, mouka, 
sádlo, zapečené maso. Většinou to bývalo ukryto někde pod křížkem, pod osamělým 
stromem nebo v opuštěných tuhových dolech. Na některých místech zakopané věci 
měly označení např. přibitým řetízkem, kde potom podle toho na kterou stranu stromu 
byl přibit a podle toho, kolik měl článků, bylo možno určit i místo i vzdálenost úkrytů. 
Na mnohé skrýše jsme narazili na Jamách, Hubenově, Langovině, Kramolíně, Kozáku, 
Vyžbohách, Slavkovicích a jinde. 
 Na Kramolíně byl na potoce mlýn a pila. Když jsme sem přišli, ještě tam byla 
vyrovnaná řada prken, ale chybělo dynamo k pohánění mlýna. Pak jsme ho pod prkny 
s kovářem Jiřím Pejšou našli. Kovárna byla tam, kde nyní bydlí Dirbák. 
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Němci sem potom začali přijíždět. Viděli jsme je na různých místech, kladli 
tam květiny, většinou si i nabírali do igelitových sáčků zeminu. Ve vápencových 
jeskyních dokonce nakládali nějaké kufry, které nosili od zdola do auta. To bylo někdy 
v roce 1973. 
 Za zmínku stojí jeskyně na Slavkovicích s překrásně opracovanými 
podpěrnými sloupy. Dnes jsou zavalené, ale jinak sahají až do půlky pole a všude jsou 
zatopeny. Snažili jsme se ještě před zavalením zjistit hloubku. Byl tam rumpál, dolů 
šly kolejnice a po nich se na vozících vyvážel vápenec ven. Však jsme ty vozíky 
použili ve stáji, která byla vedle starého obchodu, na vyvážení hnoje. Vápenec byl 
velmi kvalitní, bez odpadu a zdaleka si pro něj sedláci přijížděli. Dnes jsou jeskyně 
opuštěny, slouží snad někdy za útulek čundrákům. Je to ale část krásného místa“. 
(Od doby tohoto rozhovoru uplynulo 22 let a tak se samozřejmě změnila i situace 
v některých místech o kterých se zde vypráví) 

Ing. František Záhora 

Zprávy ze školy 
Na Marině se konal 

Lipenský Plaváček. Naši žáci 
nezklamali a přivezli cenné kovy. 
Bronzovou medaili získala            
Klára Šabatková a stříbrnou     
Barbora Zemanová. Dále se na 
předních místech umístili        
Karolína Růžičková, Václav Baloun   
a Marek Valnoha. Škola děkuje firmě 
VPS Marek za odvoz z Lipenského 
plaváčka. 

 
 
V rámci oslav „Den 

Země“ se žáci ZŠ a MŠ  Černá 
v Pošumaví zapojili do akce 
„Ukliďme svět!“ Žáci sbírali 
tříděný i netříděný odpad na 
dětských hřištích        a u 
chodníků. I přes nepřízeň 
počasí se akce vydařila. 

Věra Daňová 
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Společenská rubrika 
V  květnu svá výročí oslaví paní Eva Novotná,            

Zdeňka Mikliánová, Věra Rosická                                         
a pánové František a Zdeněk Holubovi. 

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší,hodně štěstí, zdraví   
a pohody v osobním životě. 

V dubnu nás navždy opustili pánové                                
Václav Valnoha a Štěpán Gažák. 

 Za SPOZ Věra Daňová 

Vítání nových občánků 
Dne 26. 4. 2008 proběhlo vítání nových občánků Černé v Pošumaví. 

Slavnostně byly přivítány tyto děti: Ladislav Sztrapek a Kryštof Traxl 

Berušky pokořily Lysou horu 
Dne 25. 4. 2008 odjela v ranních hodinách 
družina Berušky (starší skautky) do Frýdlantu 
nad Ostravicí, vzdáleného 503 km od       
Černé v Pošumaví, kde byl sraz skautů 
z České republiky. Se srazem skautů byl 
spojen výstup k mohyle na Ivančeně a poté na 
Lysou horu (1323 m. n. m.). Na Ivančeně se 
každý rok schází skauti, aby zde uctili 
památku popravených skatů před koncem 
války (24. 4. 1945). V roce 1946 byl položen 
základní kámen mohyly. Ta se nachází 3 km 
pod Lysou horou. Každý skaut přinese na 
památku kámen ze svého bydliště a proto je 
také mohyla rok od roku vyšší a širší. Dnes 
má mohyla 17 m do délky, 5,5 m do šířky       
a 3,5 m do výšky. I my jsme na mohylu 
položily kámen z Černé v Pošumaví od 
Lipna. Po slavnostním zahájení radním města 

Frýdlantu nad Ostravicí a minutou ticha, jsme si všichni zazpívali českou a slovenskou 
státní hymnu. Během dne se konaly mše svaté, různé hry o nejtěžší a nejhezčí kámen   
a jiné. Po svačině jsme se vydaly zdolat vrchol Lysé hory. Po velmi namáhavé cestě na 
vrchol jsme si chvilku odpočinuly a nabraly síly na zpáteční cestu do Frýdlantu. Po 
příchodu do ZŠ, kde jsme byly ubytovány, jsme si uvařily večeři a znaveny ulehly. 
Brzy ráno jsme musely na nádraží ke zpáteční cestě domů. Cesta byla dlouhá,               
ale budeme mít na co vzpomínat.               Za družinu Berušky Bobík 
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Zájezd na muzikál Láska je láska 
V neděli 1.6.2008 organizuje SPOZ Černá v Pošumaví zájezd na muzikál                           

„Láska je láska“– v hlavní roli Lucie Bílá. Odjezd je v 07.00 hod z autobusového 
nádraží v Černé v Pošumaví. 
Představení začíná v divadle Ta Fantastika (http://www.tafantastika.cz/cz/) ve 14.00 
hod., odjezd z Prahy bude mezi 18.00-19.00 hodinou. 
Cena zájezdu je 1 070,- Kč, z toho účastník hradí 500,- Kč a zbytek přispívá obec. 
V ceně zájezdu je doprava a vstupenka na představení. 
Přihlášky se přijímají na obecním úřadě v Černé v Pošumaví. Proti přijaté hotovosti 
obdržíte zároveň vstupenku do divadla. Vrácení zakoupené vstupenky není možné. 

Udělení znaku a vlajky 
 Dne 30. listopadu 2007 byl 
rozhodnutím předsedy poslanecké 
sněmovny podle zákona o obcích                 
č. 128/2000 Sb. udělen obci Černá 
v Pošumaví nový znak a vlajka.                 
Dne 1. dubna 2008 proběhlo v budově 
parlamentu ČR slavnostní předání dekretu    
o udělení znaku a vlajky předsedou 
poslanecké sněmovny Miroslavem Vlčkem. 
Společně s naší obcí bylo k slavnostnímu 
předání dekretů o udělení nového znaku       
a vlajky přizváno dalších 68 obcí. Po ukončení slavnostního aktu byla všem 
účastníkům umožněna prohlídka prostor poslanecké sněmovny před zahájením její 
odpolední schůze. Mnozí si vyzkoušeli, jak se sedí v poslaneckých lavicích nebo na 
předsednickém místě a za řečnickým pultem. Starostové, místostarostové a zastupitelé 

zúčastněných měst a obcí se svými 
každodenními problémy a zkušenostmi při 
jejich řešení s občany by jistě lépe zvládlo 
řízení celého státu než naši slavní poslanci. 
Po ukončení prohlídky poslanecké 
sněmovny se všichni rozjeli do svých měst a 
obcí, aby svým občanům oznámili tu dobrou 
zvěst, že nový znak a vlajka jsou skutečně 
přiděleny a po dlouhodobém úsilí při jejich 
tvorbě nastala konečně chvíle, kdy se s nimi 
můžeme všude chlubit. 

-red- 
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Upozornění pro občany 
Nápojové kartony také do separovaného odpadu 

Většina z Vás, vážení spoluobčané, si už všimla, že na kontejnerech pro 
separaci plastů je výrazná oranžová nálepka, upozorňující na to, že do těchto 
kontejnerů lze odkládat i nápojové kartony. Jde o tzv. „krabice“ od mléka, džusů, 
různých energetických nápojů apod.. Zvláštní podmínky pro jejich odkládání 
stanoveny nejsou, musí být pouze vyprázdněné, ne se zbytky nápojů. Proto tyto 
kartony už neodhazujte do zbytkového odpadu, ale do výše zmíněných kontejnerů. 
Detailisty upozorňujeme, že si mohou škrtnout poslední odstavec v obecní brožuře 
k nakládání s odpady, kde se říká, že nápojové kartony se v naší obci ještě nesbírají. 
 
I tabulové sklo lze odkládat do kontejnerů na sklo tzv. „zvonů“ 

Pracovníci firmy A.S.A. nás upozornili, že do kontejnerů na papír a plast u 
autobusové zastávky lidé odkládají tabulové sklo. Upozorňujme, že každý „zvon“ má 
ve své zelené části štěrbinu, kterou lze do něj vhazovat tabulové sklo. Prosíme občany            
a podnikatele zapojené do obecního systému nakládání s odpady, aby do kontejnerů 
odkládali pouze to, k čemu jsou určeny. Po těchto nezodpovědných lidech musí jít naši 
zaměstnanci a věci nepatřící do jednotlivých kontejnerů vybírat a dávat tam, kam patří. 
 
Úklid psích výkalů – povinnost majitele psa 

Každá zima (zejména) nám ukáže, jak máme řádné či neřádné chovatele psů. 
Na sněhu jsou už zdálky patrné „poklady“, které zanechávají po sobě venčení nebo 
volně pobíhající psi. Každý vlastník si za psa  zodpovídá. Psovi je samozřejmě jedno, 
jestli vykoná potřebu doma na zahradě nebo u autobusové zastávky. Jedno by to však 
nemělo být páníčkům, kteří by s sebou měli nosit igelitové sáčky a výkaly uklízet a to 
i na stříhaných trávnících uvnitř obce. Nepřáli bychom žádnému, aby si musel zažívat 
to, co si zažívají pracovníci, kteří udržují veřejnou zeleň, když sekačkami               
a křovinořezy sečou takto znečištěné trávníky. Buďte, prosím, ohleduplní i k nim. 
Opět vyzýváme majitele psů, aby je měli pod kontrolou a znemožnili jejich volné 
pobíhání. 

-jm- 

Šetrnější a levnější topení 
Letošní jaro se vyznačuje poměrně častým střídáním teplot a tak, přestože 

jsou mnohdy dny s příjemnou teplotou, stále je potřeba v domech přitápět. 
V souvislosti s topením dochází v poměrně velké části našich měst a obcí k vyššímu 
zamořování ovzduší, což je zase předmětem jednání poslanců a vlády. V tisku se 
k tomuto problému vyjadřují i občané z obcí našeho regionu. 
Naše obec není vyjímkou a po pravdě řečeno, někdy se ani nedivím. Plyn do obce 
zaveden není a stejně je neúnosně drahý, elektřina výrazně podražila a tak téměř 
hlavním topným artiklem je uhlí a dřevo. A přestože jsme v oblasti s velkým podílem 
lesů, je dřevo stále obtížnější shánět a zejména pro starší občany je téměř celoroční  
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manipulace se dřevem poměrně obtížná a rovněž ceny neúměrně narostly. Uhlí 
přivezou Uhelné sklady, transportérem dopraví až do sklepa a je hotovo, to je tedy 
poměrně jednodušší, i když rovněž nikterak levná záležitost. 
 Proto mnoho občanů bydlících v obecních bytech uvítalo, když se obecní 
orgány rozhodly, že je nutno vzhledem k šetření energií a zlepšení ekologické situace 
v obci, přejít na jiný, šetrnější způsob vytápění. 
Postupně tak od roku 2004 byla ve třech obecních bytovkách instalována tepelná 
čerpadla, která jsou vhodným ekologickým energetickým zdrojem. U každé z bytovek 
byly provedeny tři vrty v hloubce přes 100 m, z nichž čerpadlo získává teplo obsažené 
v půdě, které se převádí cirkulací do výparníku tepelného čerpadla pomocí teplonosné 
kapaliny. Pokud nastanou výrazně nižší venkovní teploty, slouží k dotopení 
elektrokotel, což zajišťuje vestavěný regulátor. 
Jsou ekologické. 
Tepelná čerpadla jsou nejlevnější a nejefektivnější způsob vytápění a jsou šetrná 
k životnímu prostředí, nevznikají žádné exhalace ani tuhé či kapalné odpady. Náklady 
na pořízení tepelného čerpadla jsou ovšem poměrně vysoké, obec mohla tento způsob 
zavést pouze za předpokladu získání dotací, které nakonec obdržela, ve výši přibližně 
50% na každé tepelné čerpadlo, od Státního fondu životního prostředí. 
Zateplení. 
Současně s instalací tepelných čerpadel bylo nutno provést dokonalé zateplení celého 
bytového domu a tak se prováděla výměna střešní konstrukce, výměna oken a nová 
fasáda s celkovým zateplením. 
Dnes jsou nájemníci spokojeni, vedle pohodlí a čistoty to přináší i jistotu, že cena za 
teplo výrazně neporoste a výhodné je to samozřejmě i pro obec, především díky nižší 
finanční zátěži za topení. 
 V roce 2007 rozhodli zastupitelé o dalším ekologickém způsobu vytápění       
u největšího domu v obci tzv.“Svobodárny“. Do listopadu 2007 se zde topilo koksem     
a od této doby zde funguje vytápění tzv.biomasou – peletkami. Byly instalovány dva 
nové kotle, každý po 50 kW, které jsou přímo specializovány na vytápění peletkami. 
Veškeré práce spojené s vytápěním jsou plně automatizované, materiál je dopravován 
v potřebném množství do hořáku, takže kotel je plně regulovatelný. Peletky obec 
odebírá od místní firmy, která je vyrábí v areálu, téměř naproti zmíněného domu. 
 Podle slov starosty obce se za topnou sezonu spotřebuje asi 25 tun peletek      
a finanční náklady oproti dřívějšímu vytápění koksem mohou být až poloviční, 
maximálně dvoutřetinové. Nájemníci jsou spokojeni, nejen proto, že v bytech je teplo, 
ale podstatně se snížila prašnost, je větší pohodlí, ale především budou za dodané teplo 
méně platit. 

Obec si uvědomovala, že zavedení tohoto systému vytápění bude muset plně 
hradit ze svého rozpočtu, bez jakýchkoliv dotací. Důležité však je, že to pomůže 
k podstatnému snížení imisí v naší obci. Uhlí, případně dřevo jsou stále ještě 
převažující typy topení a kdo jiný než obec, by měl dbát na zlepšení celkové 
ekologické situace, je tedy chvályhodné, že dřívější úvahy představitelů obce se 
proměnily v činy. 

Ing. František Záhora 
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Úvěry pro drobné a malé jihočeské podnikatele 
Jihočeští podnikatelé mají opět otevřenou cestu k získání finančních 

prostředků na své podnikatelské záměry. Jihočeský kraj a Českomoravská záruční        
a rozvojová banka (ČMZRB) podepsaly smlouvu o poskytování zvýhodněných 
regionálních úvěrů pro drobné a malé podnikatele v našem regionu. Navázaly tak na 
program, který banka poskytuje již od roku 2003.  
„Cílem programu je zlepšit přístup malých a drobných podnikatelů k úvěrovým 
zdrojům a pomocí podpory ve formě zvýhodněného regionálního úvěru jim umožnit 
realizaci podnikatelských projektů v Jihočeském kraji,“ uvedla Zdenka Doleželová 
z Jihočeské hospodářské komory v Českém Krumlově. Doplnila, že úvěry mohou být 
poskytnuty až do výše milionu korun s úrokovou sazbou 5 procent, a s dobou 
splatnosti až 5 let. Finance lze využít na realizaci projektů ve vybraných oborech 
ekonomických činností z oblasti výroby, stavebnictví, obchodu a služeb. „Firmy 
z těchto prostředků mohou financovat například pořízení a rekonstrukci dlouhodobého 
hmotného majetku, pořízení dlouhodobého nehmotného majetku či nákup zásob. 
Podnikatelé, kteří mají zájem využít této příležitosti se mohou na bližší informace 
dotázat v kanceláři JHK v Č. Krumlově, v budově MÚ v Kaplické ulici, nebo na        
tel čísle: 380 727 162. 

Čarodějná diskotéka pod májkou 
Jako každý rok se      
30. dubna 2008 konalo 
v Černé v Pošumaví 
stavění májky, které 
bylo doprovázeno 
sletem čarodějnic. 
V prostoru nádvoří 
hasičské zbrojnice hrál 
dětem, jejich rodičům    
i občanům obce 
k poslechu i k tanci 
PEPA MAXA. Děti 
soutěžily o různé ceny, 
ať už v tanci 
s dospělými nebo 
v hodu míčem do koše. 

Čarodějnic a čarodějů se letos sešlo opravdu hodně, dalo by se říct, že jich bylo nejvíc 
za poslední roky. Za své soutěžení dostaly děti i opečený buřtík. Ale ani jejich rodiče   
a ostatní občané nezůstali o hladu i na ně se myslelo a buřtík dostali také. Kolem půl 
šesté se čerňáckým hasičům podařilo postavit májku, kterou letos  
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Uzávěrka Zpravodaje obce Černá v Pošumaví na měsíc 
červen 2008 bude 4. června 2008. Vyzýváme všechny občany, aby 
se také zapojili a poslali své příspěvky o dění v obci či své 
postřehy k zveřejnění v našich malých novinách. Příspěvky můžete 
zasílat elektronickou poštou na adresu cudelka@seznam.cz nebo je 

předat v písemné podobě na obecním úřadě. 

netradičně hlídá i jeden hasič, aby nám ji náhodou někdo neukradl. Ale není to 
opravdový hasič, pouze jeho věrná vycpaná napodobenina. Hasiči ještě na závěr 
rozdělali velkou dřevěnou vatru. Čarodějů a čarodějek, rodičů a ostatních občanů bylo 
jistě i kvůli pěknému počasí hodně a snad se v hojném počtu sejdou i na dalších 
akcích.                Hanka Koudelková 

Kulturní program 
9. 5. 2008: Den matek – vystoupení žáků Mateřské školy, Základní školy a Hudební 
školy v Černé v Pošumaví v 18.00 hod na obecním úřadě 
31. 5. 2008: zveme děti a rodiče ke Dni dětí na veselé soutěžení v 14:30 hod. Soutěže 
začínají v prostoru Panelové restaurace. 
1. 6. 2008: zájezd na muzikál Láska je láska 
6. – 8. 6. 2008: Hry barevných 

Trocha humoru na závěr 
PROČ JE PIVO LEPŠÍ NEŽ ŽENA? 
- Pivo se nestará, kdy přijdeš.   - Pivo nikdy nemá migrénu. 
- Pivo nechodí pozdě.    - S pivem je sranda celej měsíc. 
- Pivo nemusíš přemlouvat.   - Pivo si můžeš vybrat.  
- Piv můžeš mít, kolik chceš.    - Pivo neskáče do řeči. 
- Pivo je vždy vlhké.    - Pivo si můžeš dát na veřejnosti. 
- Pivo se nemusí sprchovat, když ho chceš ochutnat. - Od piva nic nechytíš. 
- Pivo tě moc nestojí a nenechá tě dlouho čekat. - Když zmizí, načneš si další. 
- Pivo vypadá ráno stejně.    - Pivo se nebojí, že vzbudíš děti.  
- Pivo nemá matku.    - Pivo nepoučuje. 
- Pivo poslouchá a nikdy se nehádá.  - Pivo nekňučí. 
- Když přejdeš na jiné pivo, nemusíš platit alimenty. - Pivo netloustne.  
- Pivo ti nikdy nesebere kreditní kartu.  - Pivo nemá právníka. 
- Pivu nevadí, že prdíš a krkáš.   - Pivo neohrnuje pysky. 
- Pivo nikdy neřekne ne.    - Pivu fotbal nevadí.  
- Pivo za volantem nenadělá tolik škody.  - Pivo ničím nenahradíš. 
- Pár piv si můžeš schovat do sklepa na horší časy. - Pivo nemlaská, když chrápeš. 
- Pivo se nestará, kam kdo jezdí na dovolenou. - Pivu se dá porozumět. 
- Pivo je vždy pro.    - Pivo se pořád usmívá. 
- Pivo nepotřebuje čtyřikrát do roka nové boty. - Pivo neskuhrá, že je unavené. 
- Pivo má pořád co na sebe.   - Pivo je rok od roku lepší. 
- Pivo neleze na nervy.    - Pivo ví, co je to sedmý schod. 
- Pivo se nelituje.      - Pivo se vejde do půllitru. - Pivo si to nerozmyslí. 
- Pivo nenadělá kravál kvůli zvednutému záchodovému prkýnku. 
- Když jsi s pivem, myšlenka na jiné pivo tě nemůže vyvést z klidu. 

Ing. František Záhora 
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Oznámení redakce 

 

Hotel Na Jezeře***  
přijme od 1.5.2008 pracovnici na mytí nádobí ( vhodné 
i pro důchodkyně ) a servírku nebo číšníka na HPP se 
základní znalosti NJ.  
Požadujeme: spolehlivost a základní znalost 
hygienických předpisů (hygienický průkaz).  
Nabízíme: dobré platové podmínky   
(adekvátní odvedené práci), práci v mladém kolektivu  
a příjemném prostředí. 

Pro ty z Vás , kteří provozují aktivní odpočinek, jsou od 
20. 4. 2008 v hotelu Na Jezeře, opět v provozu  
2 tenisové kurty s povrchem Lano Wimbledon.  

Kontakt: 380738338, 380738065 , 724983942 

Cena 200.- Kč / hod.  
Rakety a míčky lze zapůjčit v recepci hotelu  
Permanentky: 10 hod = 1.800,- Kč  
Rezervace: 380 738 338, 380 738 065  
e-mail: reception@najezere.euroagentur.cz 

mailto:cudelka@seznam.cz
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